



# NEWS FROM YOUR MUNICIPALITY

ALWAYS BE PRUDENT

JUNE 2023

ISSUE NO. 102

## COMMUNITY INFORMATION

### RM OFFICE OPEN!

Masks are now optional. Taxes can be conveniently paid online at most financial institutions or you can come in and pay using debit, cheque or cash. Credit card payments can only be made online via [plastiq.com](http://plastiq.com)

Upcoming council meetings July 19, 2023

For upcoming events and activities please contact: St Laurent Recreation Director Tammy Hiebert [sld.recdirector@mymts.net](mailto:sld.recdirector@mymts.net)

Text or call 204-739-3583 Please check St Laurent & District Recreation Commissions Facebook page or the Recreation bulletin board at the Welcome Centre for updates

### RM Staff

Billie Jean Oliver, CAO

Lorna Hildebrandt, FT Assistant CAO

Paul Belair, PT Assistant CAO

Guy Dumont, EDO

### Contact us:

Phone: 204-646-2259

Fax: 204-646-2705

Email: [rmstlaur@mymts.net](mailto:rmstlaur@mymts.net)

Web: [www.rmstlaurent.com](http://www.rmstlaurent.com)

16 St. Laurent Veterans Memorial Rd Box 220 St. Laurent, MB R0C 2S0

DO YOU NEED BETTER INTERNET SERVICE?

DID YOU KNOW YOUR STARLINK EQUIPMENT COST MAY BE RECOVERED?

**Did you know the Starlink program has been extended until November of 2023?**

FOR DETAILS PLEASE CONTACT RM STARLINK ADMINISTRATOR AT 204-383-0200 OR EMAIL [rmofstlaurent@gmail.com](mailto:rmofstlaurent@gmail.com)

or

PICK UP AN APPLICATION AT THE RM OFFICE.

### BACK UP MEC AND EMO SUPPORT POSITIONS NEEDED!

If you are interested in Emergency Services please contact our new Municipal Emergency Coordinator Roger Gillis at [rgillis@mymts.net](mailto:rgillis@mymts.net)

The alternative MEC position would be a paid position when activated. EMO Support positions would include individuals with the following backgrounds or interests. Logistics. Transport. Food Services. Operations. Planning. Finance. Public information. Social Services. Health Services.

**ALL VOLUNTEERS WELCOME!**

## -LAKE SAFETY- Swimming Lessons



Everyone should know the survival skills in case of emergency. With this course your children or yourself will learn/improve their swimming and survival lake skills, all from a certified instructor Guard.

**OPEN TO ALL AGES!**

August 14-18 @ BIG TREE PARK, St. Laurent



Please contact St. Laurent Recreation Director Tammy Hiebert



### RM OF ST. LAURENT RAISING FUNDS FOR A NEW FIRE TRUCK!

The RM of St. Laurent will issue receipts for tax purposes on charitable donations. All contributions welcome! Please send your donation to the RM in support of the new fire truck fundraiser.

### BY-LAW NEWS



A friendly reminder to all domestic animal owners that are spending time in the Municipality that your domestic animal(s) must be in your control at all times or with someone else who can maintain care and control when not on your property. Let's enjoy the summer and be safe and mindful of each other!

### CHANGES TO THE ZONING BY-LAW'S "RV/TRAVEL TRAILERS" Section:

1. One time Conditional Use Permit application with WIPD
2. If approved, annual license requirement under By-Law 7/2023 at \$400.00 per year
3. Any previously paid permit fees to be carried over (\$1000 = \$400 yr 1, \$400.00 yr 2, \$200.00 yr 3 and \$200.00 due)
4. License granted for renewal 5 times. Questions can be directed to [wipd@mymts.net](mailto:wipd@mymts.net) or [stlaurentbylaw@gmail.com](mailto:stlaurentbylaw@gmail.com)

### AGE FRIENDLY LOOKING FOR MEMBERS AND VOLUNTEERS!

Are you concerned about the lifestyle challenges of older adults living in the RM of St. Laurent? Your parents, your grandparents, your friends and neighbors? Yourself?

Help make things better for everyone by supporting Age-Friendly as an Executive Board Member, Member-at-Large or Volunteer.

AGM and Elections will be held Sunday, July 16, 2023, 1:00 – 3:00 pm at the Rec Center. Positions for Chair, Vice-Chair, Treasurer, Secretary and 3 Members-at-Large will be open.

Principal and seasonal residents of the RM of St. Laurent over the age of 18 are eligible to be nominated or to self-nominate at this meeting.

You can also email your nominee to [jgurr@mymts.net](mailto:jgurr@mymts.net) until noon July 12, 2023. Nominees should make a short statement about themselves or the person who has agreed to be nominated. Please also stipulate the position(s) you want to fill and the skills or aptitudes you can bring and why you want to join Age-Friendly.

Age-Friendly is currently working on revitalizing and building volunteer capacity to restart Meals on Wheels in September. We are providing training to obtain a Food Handlers Certificate and will be testing out recipes over the summer. If you want to participate we will have a sign-up sheet at the AGM to take the Food Handlers license as well as cooks and taste-testers.

See you there. Show you care!



# LES NOUVELLES DE VOTRE MUNICIPALITÉ

TOUJOURS PRUDENT

JUIN 2023

PUBLICATION NO 102

## RENSEIGNEMENTS COMMUNAUTAIRES

### BUREAU DE LA MUNICIPALITÉ OUVERT !

Le port du masque est facultative. Les taxes peuvent être commodément payées en ligne dans la plupart des institutions financières ou vous pouvez venir payer par carte de débit, chèque ou espèces. Les paiements par carte de crédit ne peuvent être effectués qu'en ligne via [plastiq.com](https://plastiq.com). Prochaines réunions du conseil le 19 Juillet 2023

**Pour les événements et activités à venir veuillez contacter Directeur des loisirs de Saint Laurent Tammy Hiebert [sld.redirectir@mymts.net](mailto:sld.redirectir@mymts.net) 2047393583** Veuillez consulter la page Facebook des commissions des loisirs de St Laurent ou le babillard des loisirs du centre d'accueil pour les mises à jour.

### Employées de la M.R.

**Billie Jean Oliver,**  
Agente administrative principale  
**Lorna Hildebrandt,**  
Adjointe à l'agente administrative principale  
**Paul Belair,** Adjointe à l'agente administrative principale  
**Guy Dumont, ADÉ**

### Pour nous joindre :

Téléphone:  
204-646-2259

Télécopieur:  
204-646-2705

Adresse courriel:  
[rmstlaur@mymts.net](mailto:rmstlaur@mymts.net)

Site Web:  
[www.rmstlaur.com](http://www.rmstlaur.com)

16 Chemin Mémorial des anciens combattants de Saint Laurent  
Case postale 220  
Saint-Laurent, MB  
R0C 2S0

AVEZ-VOUS BESOIN D'UN MEILLEUR SERVICE INTERNET?  
SAVIEZ-VOUS QUE LE COÛT DE VOTRE ÉQUIPEMENT STARLINK PEUT ÊTRE RÉCUPÉRÉ?

**Saviez-vous que le programme Starlink a été prolongé jusqu'en novembre 2023 ?**

POUR PLUS DE DÉTAILS, VEUILLEZ CONTACTER BERNICE AU  
204 383 0200 OU COURRIEL  
[rmofstlaur@gmail.com](mailto:rmofstlaur@gmail.com)

OU  
RÉCUPÉRER UNE DEMANDE AU  
BUREAU DE LA M.R.

### POSTES DE SUPPORT MEC ET EMO DE SECOURS NÉCESSAIRES !

Si vous êtes intéressé par les services d'urgence, veuillez contacter notre nouveau coordonnateur municipal des urgences Roger Gillis à [rgillis@mymts.net](mailto:rgillis@mymts.net)

Le poste alternatif de MEC serait un poste rémunéré lorsqu'il serait activé.

Les postes de soutien de l'OMU comprendraient des personnes ayant les antécédents ou les intérêts suivants. Logistique. Transport. Les services alimentaires. Opérations. Planification. Finance. Information publique. Services sociaux. Services de santé.

**TOUS LES BÉNÉVOLES SONT LES BIENVENUS !**

## -LAKE SAFETY-

### Lecons de natation



Everyone should know the survival skills in case of emergency. With this course your children or yourself will learn/improve their swimming and survival lake skills, all from a certified instructor Guard.

**OPEN TO ALL AGES!**

**August 14-18 @ BIG TREE PARK, St. Laurent**



Veuillez contacter Tammy Hiebert, directrice des loisirs de St-Laurent

## NOUVELLES DES RÈGLEMENTS



Un rappel amical à tous les propriétaires d'animaux domestiques qui passent du temps dans la Municipalité que votre ou vos animaux domestiques doivent être sous votre contrôle en tout temps ou avec quelqu'un d'autre qui peut maintenir les soins et le contrôle lorsqu'ils ne sont pas sur votre propriété. Profitons de l'été et soyons prudents et conscients les uns des autres!

### MODIFICATIONS AU RÈGLEMENT DE ZONAGE

#### Section « VR/ROULOTTES DE VOYAGE » :

- 1) Demande unique de permis d'utilisation conditionnelle avec WIPD
- 2) Si approuvé, exigence de licence annuelle en vertu du règlement 7/2023 à 400,00 \$ par année
- 3) Tous les frais de permis déjà payés doivent être reportés (1 000 \$ = 400 \$ an 1, 400,00 \$ an 2, 200,00 \$ an 3 et 200,00 \$ dus)
- 4) Licence accordée pour renouvellement 5 fois. Les questions peuvent être adressées à [wipd@mymts.net](mailto:wipd@mymts.net) ou [stlaurentbylaw@gmail.com](mailto:stlaurentbylaw@gmail.com)

## AGE FRIENDLY RECHERCHE DES MEMBRES ET DES BÉNÉVOLES!

Êtes-vous préoccupé par les défis liés au mode de vie des personnes âgées vivant dans la MR de Saint-Laurent? Tes parents, tes grands-parents, tes amis et voisins ? Toi-même?

Aidez à améliorer les choses pour tout le monde en soutenant l'Association amie des aînés en tant que membre du conseil d'administration, membre à titre personnel ou bénévole.

L'AGA et les élections auront lieu le dimanche 16 juillet 2023, de 13 h 00 à 15 h 00 au Centre récréatif. Les postes de président, vice-président, trésorier, secrétaire et 3 membres à titre personnel seront ouverts.

Les résidents principaux et saisonniers de la MR de Saint-Laurent âgés de plus de 18 ans sont éligibles à être mis en candidature ou à s'auto-nommer lors de cette assemblée.

Vous pouvez également envoyer un courriel à votre candidat à [jgurr@mymts.net](mailto:jgurr@mymts.net) jusqu'à midi le 12 juillet 2023.

Les candidats doivent faire une courte déclaration sur eux-mêmes ou sur la personne qui a accepté d'être nommée. Veuillez également préciser le(s) poste(s) que vous souhaitez combler et les compétences ou aptitudes que vous pouvez apporter et pourquoi vous souhaitez vous joindre à "Age Friendly".

Ami des aînés travaille actuellement à revitaliser et à renforcer la capacité des bénévoles pour relancer la popote roulante en septembre. Nous offrons une formation pour obtenir un certificat de manipulateurs d'aliments et testerons des recettes au cours de l'été. Si vous souhaitez participer, nous aurons une feuille d'inscription à l'AGA pour passer la licence de manipulateurs d'aliments ainsi que des cuisiniers et des dégustateurs.

On se voit là-bas. Montrez que vous vous souciez



### MUNICIPALITÉ RURALE DE ST. LAURENT COLLECTE DES FONDS POUR UN NOUVEAU CAMION DE POMPIER!

La MR de Saint-Laurent émettra des reçus aux fins d'impôt sur les dons de bienfaisance. Toutes les contributions sont les bienvenues! Veuillez envoyer votre don à la MR pour soutenir la nouvelle collecte de fonds pour le camion de pompiers.